
 

INVANDRARRÅDETS MÖTE / MAAHANMUUTTAJANEUVOSTON KOKOUS  

Tid och plats / Aika ja paikka:  

kl. 17.00 den 14.06.2021 

Stadshuset, Raseborgsvägen 37, Ekenäs 

Klo. 17.00, 14.06.2021 

Stadshuset , Raaseporintie 37, Tammisaari 
 

Närvarande / Osallistujat: 

Maria Streng (ordf./puheenjoht.) 

Karin Ljung (sekreterare/sihteeri) 

Shakho Sadiq 

Edibe Mustafa 

Hasan Ahmadi 

Maj-Britt Malmén 

Karl von Smitten 

 

§ 1 Mötets öppnande och konstaterande av mötets laglighet och beslutsförhet. 

 Mötet öppnades kl. 17 och konstaterades lagligt och beslutsförbart. 

 

Kokouksen aloittaminen sekä kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden 

toteaminen. 

Kokous alkoi klo. 17 ja todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

 

 

§2 Godkännande av förra mötets protokoll.  

 Protokollet godkänns. 

 Viime kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen. 



 Pöytäkirja hyväksytään. 

  

§3 Anmälningsärenden: 

- Integrationsutbildning som distansundervisning 

Ordförande Streng har varit i kontakt med Minna Lohikivi från Axxell och fått ett 

skriftligt svar på rådets frågor gällande arrangerandet av 

integrationsundervisning som distansundervisning. Rådet beslöt att följa med 

situationen och återkomma till ärendet under hösten då det klarnar i vilken form 

integrationsundervisningen kommer att ordnas. 

 

- Undervisning för barn- och unga med invandrarbakgrund i Raseborg. 

Invandrarrådets motion har behandlats i bildningsnämnden. Se bilaga. 

Förberedande undervisning ordnas i Raseborgs som en integrerad del av den 

allmänna undervisningen och inte i skilda klasser.  

 

- Story-telling evenemanget och ”kultur tillsammans”-projektbidrag 

Planeringen för tillfället på paus. 

 

- ETNO 

Edibe Mustafa utsedd på genom social- och hälsovårdsdirektör Benita Öbergs 

tjänstemannabeslut som rådets representant i ETNOs verksamhet. Edibe Mustafa 

bör till varje möte förbereda sig att berätta om ETNOs verksamhet och ta ETNOs 

arbete till rådet. 

 

- Cultureday-evenemanget 16.9.2021 

Cultureday-evenemanget ordnas som ett gemensamt mångkulturellt och 

familjevänligt kulturevenemang av Lärkkulla, Luckan, Raseborgs stad (kulturbyrån 

och invandrartjänsten) samt andra tredje sektorns aktörer på Lärkkulla den 

16.9.2021. Evenemanget vänder sig dels till kulturaktörer, dels till allmänheten. 

Invandrarrådet presenteras genom work-shop som hålls av Nathalie Sallegren. 

Föreningshuset håller också en work-shop med mål att hitta nya aktörer och ny 

verksamhet till Föreningshuset. 

 

- Asia selväksi-projektet 

Raseborgs stad har tillsammans med kommunerna Lojo, Högfors, Vichtis och 

Kyrkslätt blivit beviljade finansiering för ett ettårigt projekt vars målsättningen är 

att kartlägga den nuvarande situationen för rådgivnings, informations- och 

handledningsservice med lågtröskel för invandrare. Tanken med projektet är att 

utarbeta nya modeller för hur dessa tjänster kan ordnas i framtiden. 



Invandrarrådet meddelade sitt intresse att delta i projektets ledningsgrupp om 

möjligt och ändamålsenligt.  

 

Ilmoitusasiat 

- Kotoutumiskoulutuksen järjestäminen etänä 

Puheenjohtaja Streng on kirjoittanut Minna Lohikivelle, Axxellista ja on tiedustellut 

kotouttamiskoulutuksen etäjärjestelyistä ja on saanut kirjallisen vastauksen. 

Maahanmuuttajaneuvosto päätti, että seuraa tilannetta ja tarvittaessa palaa asiaan 

syksyllä, kun selviää missä muodossa kotouttamiskoulutukset silloin järjestetään. 

 

- Maahanmuuttajalasten ja -nuorten opetuksen järjestäminen Raaseporissa  

Sivistyslautakunta on käsitellyt neuvoston aloitteen valmistavan opetuksen koskien 

järjestämistä Raaseporissa (katso liite). Raaseporissa järjestetään valmistavaa 

opetusta osana yleisopetusta. 

 

- Story-telling tapahtuma ja ”kultur tillsammans”-rahoitus 

Suunnitelmat ovat täällä hetkellä tauolla. 

 

-ETNO 

Edibe Mustafa on sosiaali- ja terveysjohtajan virkahaltijanpäätöksessä nimetty 

edustamaan maahanmuuttajaneuvostoa ETNOn toiminnassa. Edibe Msutafa 

valmistautuu esittämään ajankohtaisia asioita ETNOn toiminnassa.  

 

-Cultureday- tapahtuma 16.9.2021 

Cultureday on monikulttuurinen ja perheystävällinen kulttuuritapahtuma. Lärkulla, 

Luckan, Raaseporin kaupunki (kulttuuritoimisto ja maahanmuuttajapalvelut) ja 

muuiden kolmannen sektorin toimijoiden yhteinen tapahtuma Lärkkullassa 

16.09.2021. Tapahtuma on tarkoitettu sekä kulttuurijärjestäjille, että kulttuuri 

käyttäjille. Tapahtumassa Nathalie Sallegren edustaa maahanmuuttajaneuvostoa ja 

vetää työpajan. Järjestötila esittää myös omaa toimintaansa löydäkseen uusia 

toimijoita ja toimintaa Järjestötilalle. 

 

-Asia-selväksi-hanke 

Raaseporin kaupunki on yhdessä Lohjan, Karkkilan, Vihdin ja Kirkkonummen kuntien 

kanssa saanut rahoitusta hankkeeseen, jonka tarkoitus on kartoittamaan millaista 

TNO (tiedotus, neuvonta ja ohjaus) palveluita on Läntisellä Uudellamaalla, ja kehittää 

uusia malleja näille palveluille. Maahanmuuttajaneuvosto esitti kiinnostuksensa 

osallistumaan hankkeen ohjausryhmän työhön jos osallistuminen on mahdollista ja 

tarkoituksenmukaista.  

 

 



 

§4 Arbetsfördelning och roller inom invandrarrådet. 

 Diskussion och genomgång av de olika rollerna och uppgifterna i invandrarrådet. Se 
bilaga.  

 Roolit ja työnjako maahanmuuttajaneuvostossa 

 Keskustelu ja läpikäynti jäsenien eri tehtävistä ja vastuun jakamisesta 
maahanmuuttajaneuvostossa. Katso liite.  

 

§5 Invandrarkoordinatorns lägesuppdatering  

2020 års kvotflyktingar beräknas anlända till Raseborg i augusti-september, med 
undantag för en familj som redan har anlänt. Årets kvotflyktingar består av 27 
personer med rötter från Pakistan, Rwanda, Sudan och Eritrea. Majoriteten av 
kvotflyktingarna är vuxna ensamstående män. Kvotflyktingarna kommer 
inledningsvis att bo i Karis. Integrationsutbildning planeras att ordnas i Karis av 
Raseborgs kulturinstitut och Arffman. 

 Maahanmuuttajakoordinaattorin ajankohtaiskatsastus  

Vuoden 2020 kiintiöpakolaiset arvioidaan saapuvan Raaseporiin elo-syyskuussa, 
lukuun ottamatta yksi perhe, joka on jo saapunut. Vuoden pakolaiskiintiö kostuu 27 
henkilöistä, joilla on juurensa Pakistanissa, Ruandassa, Sudanissa ja Eritreassa. Suurin 
osa kiintiöpakolaisista ovat aikuisia, naimattomia miehiä. Kiintiöpakolaiset asuvat 
alustavasti Karjaalla. Raaseporin kulttuuriopisto ja Arffman järjestävät 
kotouttamiskoulutuksia. 

  

§6 Nämndmedlemmarnas aktualitetsuppdatering 

Maj-Britt Malmén rapporterade om behandlingen av ärendet gällande 
invandrarrådets motion om anordnandet av förberedande undervisning för barn 
med invandrarbakgrund i Raseborg. 

Karl Von Smitten meddelade att han inte ställt upp i kommunalvalet och att detta 
möte är hans sista som social- och hälsovårdens medlem. Nya medlemmar till 
invandrarrådet ur social-och hälsovårdsnämnden, samt bildningsnämnden tillsätts av 
statsstyrelsen under hösten.  

 Lautakuntien jäsentien ajankohtaiskatsastus  

Maj-Britt Malmén raportoi sivistyslautakunnan käsittelystä 
maahanmuuttajaneuvoston aloitteesta koskien valmistavan opetuksen järjestelyitä 
Raaseporissa.  



Karl Von Smitten ilmoitti, ettei hän ollut asetettu ehdokkaaksi kuntavaaleissa. Tämä 
kokous on hänen viimeinen maahanmuuttajaneuvostossa. Sivistyslautakunnan ja 
sosiaali- ja terveyslautakunnan uudet jäsenet maahanmuuttajaneuvostoon 
nimitetään kaupunginhallituksen kokouksessa syksyn aikana.  

 

§7 Förberedande diskussion gällande höstens möte med stadsdirektören, social- och 
hälsovårdschefen samt chefen för invandrar- och sysselsättningstjänster 

 Ordförande Maria Streng presenterade en modell gällande invandrares behov och 
önskemål som påverkar hur attraktivt Raseborg är som kommun (se bilaga, endast på 
finska) 

Valmistelevakeskustelu syksyn kokouksesta kaupunginjohtajan, sosiaali- ja 
terveysjohtajan ja maahanmuuttaja- ja työllisyyspalveluiden päällikön kanssa.  

 Puheenjohtaja Maria Streng esitteli mallin koskien tarpeita ja toiveita, jotka 
vaikuttavat Raaseporin houkuttelevuuteen kuntana maahanmuuttajien keskuudessa 
(katso liite)  

§8 Övriga ärenden 

Medlem Shakho Sadiq lyfte frågan om rådets möjligheter att påverka 
migrationsverkets negativa beslut på ansökningar om uppehållstillstånd. Han känner 
ett flertal personer som efter många år i Finland får utvisningsbeslut. Rådet beslöt att 
Shakho kan skriva ett utkast på en text/brev gällande detta som rådet sedan kan ta 
till behandling. 

 Muut asiat 

Jäsen Shakho Sadiq nosti kysymyksen maahanmuuttajaneuvoston mahdollisuudesta 
vaikuttaa Migrin kielteisiin päätöksiin liittyen oleskelulupahakemuksiin. Sadig tuntee 
useita ihmisiä, jotka ovat useamman vuoden Suomessa asumisen jälkeen saaneet 
karkottamispäätöksiä. Maahanmuuttajaneuvosto päätti, että Sadiq kirjoittaa 
tekstin/kirjeen luonnoksen, jonka sitten voi ottaa käsittelyyn neuvostossa. 

 

§9 Nästa möte 

Sekreterare Karin Ljung-Hägert kollar med stadsdirektören, social- och 
hälsovårdschefen samt chefen för invandrar- och sysselsättningstjänster när det 
skulle passa dem att delta i invandrarrådets möte för att diskutera inflyttningen av 
invandrare till Raseborg. Förslagsvis en måndag eller tisdag kväll i augusti-september. 

Seuraava kokous 

Sihteeri Karin Ljung-Hägert tiedustelee kaupunginjohtajan, sosiaali- ja 
terveysjohtajan ja maahanmuuttaja- ja työllisyysosastonpäällikön kanssa, milloin 
heille on sopiva osallistua neuvoston kokoukseen. Ehdotuksena on maanantai tai 
tiistai ilta elo- tai syyskuussa.  



 

§10 Mötet avslutas 

 Mötet avslutas 19.00 

 Kokouksen päättäminen  

 Kokous päättyy 19.00 


